



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ YC/657

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and has the honour to inform about the launch of an essay contest “The Future of Asia We Want: Ideas for the CICA Region” for young people between the ages of 20 and 35.

The goal of the contest is to involve young people in the development of the CICA process and the implementation of youth policies of CICA Member States (*the concept paper of the contest is enclosed*).

*Enclosure:
as stated,
on 12 p.*

The closing of the contest is planned to be announced on the CICA Day on 5 October 2023. All information about the contest is published on the CICA website.

In preparation for the contest (Note No.YC/493 of 24.04.2023), the Secretariat has formed a jury composed of representatives of CICA Member States (enclosed).

The Secretariat has also the honour to request the Member States to assist in encouraging young people to participate in the contest, as well as in maximizing the dissemination of information about the launch of the contest in the media of the Member States.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Astana, 1 June 2023

**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN
ASIA**





**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ УС/657

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и имеет честь сообщить о запуске конкурса эссе среди молодежи в возрасте от 20 до 35 лет на тему «Будущее Азии, которое мы хотим: идеи развития региона СВМДА».

Конкурс нацелен на вовлечение молодежи к развитию процесса СВМДА и реализации молодежной политики государств-членов СВМДА (концепция конкурса прилагается).

Заккрытие конкурса запланировано объявить в День СВМДА 5 октября 2023 года. Вся информация о конкурсе размещена на веб-сайте СВМДА.

В рамках подготовки к конкурсу (исх.нота №УС/493 от 24.04.2023) Секретариатом сформирован состав жюри из представителей государств-членов СВМДА (прилагается).

Секретариат также имеет честь просить государства-члены оказать содействие в привлечении молодежи к участию в конкурсе, а также максимальном распространении информации о запуске конкурса в СМИ государств-членов.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Астана, 1 июня 2023 г.

**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**





CONCEPT PAPER

**of the essay contest among the youth of the CICA Member States
on the topic: “The Future of Asia We Want: Ideas for
the CICA Region”**

Organizer: CICA Secretariat

Members of the jury evaluating the works: representatives of the CICA Member States

Organizing Committee: the CICA Secretariat staff members responsible for organizing and conducting the contest

Objectives of the contest

- To arouse the interest among the younger generation in the CICA activities and engage them into the CICA development process;
- To inspire the youth of the CICA Member States to cooperate comprehensively in order to strengthen interaction, peace and friendship in Asia;
- To draw innovative ideas of youth for their implementation within the CICA Youth Council.

Terms of the contest

- Submitting a self-written essay on the topic: **“The Future of Asia We Want: Ideas for the CICA Region”**.
- The ideas and thoughts expressed in the written work cannot diverge from the goals and basic principles of CICA (find more on the website <http://www.s-cica.org/>).

Requirements for participants:

- The contest is open for **citizens of the CICA Member States**;
- **Age** at the time of application (attached): **20-35 years (inclusive)**.

Requirements for jury members:

- Experience in international security, multilateral cooperation and regional development in Asia;
- Willingness to participate in the evaluation of works in the period from 5 October to 10 November 2023.

The contest procedure:

- The contest will be announced on **1 June 2023**. The closing of the contest will be announced **on the CICA Day – 5 October 2023**;
 - Information about the contest, including the concept paper and the application form for participation, will be posted on the CICA website and social media accounts;
 - To participate in the competition, please:
 - Submit the completed application form for participation **no later than 30 June 2023** and written works **no later than 1 October 2023** to the email address: **cica.competition@s-cica.org**;
 - Indicate “Name. Surname. Country” in the subject box.
- Note:** In order to avoid the loss of your messages, we strongly recommend requesting confirmation of receipt of messages.

Requirements for the work formatting:

- The language of the contest is English;
- On the first page of the essay in the upper left corner, please indicate: name and surname of the author, place of study (academic year, faculty, university name) or work (position and name of the organization), contact details (phone and email);
- The essay should be sent in PDF format;
- It is necessary to indicate sources of information and place a bibliography/reference list at the end of the text;

- For the text of the essay, please apply font Arial 14 (Arial 12 to indicate references to sources), line spacing - 1.3, margins - 2 cm on each side;
- Please set the numbering in the center at the bottom of the page;
- Length of essay: 1000-1200 words (not including footnotes/bibliography/reference list);
- The submitted essays will be checked for uniqueness (plagiarism). In case of detection of the use of creative or intellectual work, the author of which is another person (with the exception of phrases from official CICA documents), the participant will be disqualified.

Evaluation of works:

Stage 1: the works submitted for the contest are checked for compliance with the contest terms. Works that do not meet the terms are excluded from the contest.

Stage 2: accepted essays (with assigned numbers, without the author's name) are submitted to the jury members, who evaluate the works based on the established criteria and provide the final score table to the Organizing Committee by **10 November 2023**.

Criteria for evaluating works (20 points for each criterion):

- Degree of independence, personal creativity;
- Originality of the topic;
- Complete coverage of the topic;
- Literacy, logic;
- Constructive fresh ideas and suggestions.

The maximum score is 100 points.

Stage 3: Taking into account the evaluations of the jury members, a list of works with at least 50 points is compiled.

Stage 4: After stage 3, the Organizing Committee will select the 3 best works by **24 November 2023**, the authors of which become the winners of the contest. Additionally, works that are not included in the top three will be acknowledged.

Prize fund: 1st place – \$ 2000, 2nd place – \$ 1500, 3rd place – \$ 1000 (from the budget of the CICA Secretariat for 2024).

The authors of the works included in the top five will be offered the opportunity to have a **short-term internship at the CICA Secretariat.**

Participants will receive **certificates of participation.**

The results of the contest will be announced in January 2024.

Information about the contest and its results will be posted on the CICA Secretariat's website <http://www.s-cica.org/> in the "Events" section, as well as on its accounts in social networks (**Instagram: @cica_secretariat, Facebook: @CICA Secretariat, Twitter: @CicaSecretariat**)

Note: The Organizing Committee does not guarantee sending the original certificate without the exact postal address with the postcode indicated in the application form.

CICA Secretariat

APPLICATION FOR PARTICIPATION
in the essay contest on the topic:
“The Future of Asia We Want: Ideas for the CICA Region”

1. Name Surname _____

2. Citizenship _____

3. Date of birth (dd\mm\yyyy): _____

4. Address for postal correspondence **(to receive the certificate):**

House/apartment No., street, city, country, postcode

5. Email: _____

6. Mobile phone: _____

7. Place of study: academic year, faculty, speciality (major), full name of the university: _____

8. Place of work: name of the organization and position:

Name and surname (please handwritten): _____

Signature: _____

Note: by submitting this application, the participants give their consent to the processing of personal data



КОНЦЕПЦИЯ

**конкурса эссе среди молодежи государств-членов СВМДА
на тему: «Будущее Азии, которое мы хотим: идеи развития
региона СВМДА»**

Организатор: Секретариат СВМДА

Члены жюри по оценке работ: представители государств-членов СВМДА

Оргкомитет: сотрудники Секретариата СВМДА, ответственные за организацию и проведение конкурса

Цели конкурса

- Вызвать интерес молодого поколения к деятельности СВМДА и участию в процессе его развития;
- Вдохновить ко всестороннему сотрудничеству молодежи государств-членов СВМДА для укрепления взаимодействия, мира и дружбы в Азии;
- Почерпнуть инновационные идеи молодежи для их реализации в рамках Молодежного Совета СВМДА.

Условия проведения конкурса

- Представить самостоятельно написанное эссе на тему: **«Будущее Азии, которое мы хотим: идеи развития региона СВМДА»**.
- Изложенные в письменной работе идеи и мысли не могут расходиться с целями и основными принципами СВМДА (читать на веб-сайте <http://www.s-cica.org/>).

Требования к участникам:

- Участие в конкурсе принимают **граждане государств-членов СВМДА;**
- **Возраст** на момент подачи заявки на участие (прилагается): **20-35 лет (включительно).**

Требования к членам жюри:

- Опыт работы в сфере международной безопасности, многостороннего сотрудничества и регионального развития в Азии;
- Готовность участвовать в оценке работ в период с 05.10.2023 по 10.11.2023

Порядок проведения конкурса:

- Конкурс будет объявлен **1 июня 2023 года**. Закрытие конкурса будет объявлено **в День СВМДА 5 октября 2023 года**;
- Информация о конкурсе, в том числе концепция проведения и форма заявки на участие, будут размещены на веб-сайте и страницах в социальных сетях СВМДА;
- Для участия в конкурсе необходимо:
 - Направить заполненную форму заявки для участия **не позднее 30 июня 2023 года** и письменные работы **не позднее 01 октября 2023 года** на адрес электронной почты: **cica.competition@s-cica.org**;
 - Указать «Имя. Фамилию. Страну» в строке темы.

Примечание: во избежание потерь Ваших сообщений настоятельно рекомендуем запрашивать подтверждение получения сообщений.

Требования по оформлению работы:

- Язык конкурса – английский;
- На первой странице эссе в левом верхнем углу должны быть указаны: имя и фамилия автора, место учебы (курс, факультет, название вуза) или работы (должность и название организации), контактные данные (телефон и электронная почта);
- Эссе должно быть направлено в формате PDF;

- Необходимо указать ссылки на источники информации и разместить перечень использованной/отсылочной литературы в конце текста;
- Для оформления текста эссе использовать шрифт Arial 14 (для указания ссылок на источники – Arial 12), междустрочный интервал – множитель 1.3, поля по 2 см. с каждой стороны;
- В тексте установить нумерацию по центру внизу страницы;
- Объем работы: 1000-1200 слов (не включая сноски/ссылки на источники/список литературы);
- Представленные эссе пройдут проверку на уникальность (плагиат). В случае обнаружения использования творческого или интеллектуального труда, автором которого является другое лицо (за исключением заимствования фраз из официальных документов СВМДА), участник будет дисквалифицирован.

Оценка работ:

1-й этап: направленные на конкурс работы проверяются на соответствие условиям конкурса. Работы, не отвечающие условиям, к конкурсу не допускаются.

2-й этап: принятые эссе (с присвоенными номерами, без указания автора) представляются членам жюри, которые оценивают работы на основании установленных критериев и в срок до **10 ноября 2023 года** высылают в Оргкомитет итоговую таблицу с баллами.

Критерии оценки работ (20 баллов за каждый критерий):

- Степень самостоятельности, личного творчества;
- Оригинальность темы;
- Полнота раскрытия темы;
- Грамотность, логичность;
- Наличие конструктивных свежих идей и предложений.

Максимальное количество баллов – 100.

3-й этап: С учетом оценок членов жюри определяется список работ, набравших не менее 50 баллов.

4-й этап: По итогам 3-го этапа Оргкомитет конкурса в срок до **24 ноября 2023 года** выберет 3 лучшие работы, авторы которых становятся

победителями конкурса. Дополнительно будут отмечены работы, не вошедшие в тройку лучших.

Призовой фонд: 1-е место – 2000\$, 2-е место – 1500\$, 3-е место – 1000\$ (из бюджета Секретариата СВМДА на 2024 год).

Авторам работ, вошедших в пятерку лучших, будет предложена возможность прохождения краткосрочной стажировки в Секретариате СВМДА.

Участники получают **сертификаты об участии в конкурсе.**

Результаты конкурса будут объявлены в январе 2024 года.

Информация о конкурсе и его результатах будет представлена на веб-сайте <http://www.s-cica.org/> в разделе «Мероприятия», а также на страницах Секретариата СВМДА в социальных сетях (**Instagram: @cica_secretariat, Facebook: @CICA Secretariat, Twitter: @CicaSecretariat**)

Примечание: Оргкомитет не гарантирует отправку оригинала сертификата без указания точного почтового адреса с почтовым индексом в форме заявки на участие.

Секретариат СВМДА

ЗАЯВКА НА УЧАСТИЕ

в конкурсе эссе на тему:

«Будущее Азии, которое мы хотим: идеи развития региона СВМДА»

1. Имя Фамилия _____

2. Гражданство _____

3. Дата рождения (дд\мм\гггг): _____

4. Адрес для почтовой корреспонденции (**для высылки сертификата**):

№ дома/квартиры, улица, город, страна, индекс

5. Электронная почта: _____

6. Мобильный телефон: _____

7. Место учебы: курс (год обучения), факультет, специальность, полное наименование ВУЗа: _____

8. Место работы: наименования организации и должность:

Имя и Фамилия (от руки): _____

Подпись: _____

Примечание: предоставляя данную заявку, участник дает свое согласие на обработку персональных данных

**Jury members of the essay contest among
the youth of the CICA Member States**

1. Mr. Huang Yuxing, Associate Professor of the Department of International Relations, Tsinghua University, PRC;
2. Ms. Mairam Bolotbekovna Zhamanakova, PhD in Philology, Associate Professor at the Diplomatic Academy of the Ministry of Foreign Affairs of the Kyrgyz Republic;
3. Dr. Zahirul Islam, Deputy Secretary of the Ministry of Youth and Sports Dhaka, Bangladesh;
4. Mr. Talgat Kaliyev, Ambassador at Large of the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan;
5. Mr. Dulat Kuanyshev, Ambassador, expert in the CICA Military-Political Dimension;
6. Ambassador Adel Aladayleh, expert in the CICA New Challenges and Threats Dimension;
7. Dr. Ugur Turan, expert in CICA Environmental Dimension.

CICA Secretariat

**Состав членов жюри конкурса эссе
среди молодежи государств-членов СВМДА**

1. г-н Хуан Юйсин, доцент кафедры международных отношений Университета Цинхуа, КНР;
2. г-жа Жаманаква Майрам Болоотбековна, кандидат филологических наук, доцент Дипломатической академии Министерства иностранных дел Кыргызской Республики;
3. Доктор Захирул Ислам, заместитель секретаря Министерства по делам молодежи и спорта, Дакка, Бангладеш;
4. г-н Талгат Калиев, Посол по особым поручениям Министерства иностранных дел Республики Казахстан;
5. Посол Дулат Куанышев, эксперт в военно-политическом измерении СВМДА;
6. Посол Адель Аладайлах, эксперт в измерении «Новые вызовы и угрозы» СВМДА;
7. Доктор Угур Туран, эксперт в экологическом измерении СВМДА.

Секретариат СВМДА